
ПРЫГАЖОСЦЬ, 
Я КУЮ ДОРАЦЬ 

ПАЭТЫ

У кастрычніку адэначыў 
свой юбілвй адзін э са

мых вядомых і любімых су- 
часных беларускіх паэтаў -  
Леанід Дранько-М айсюк. 
Вялікім святам для студэн- 
таў філалагічнага факультэ- 
та стаў віэіт творцы ва ўнівер- 
сітэт. Сустрэча адбылася 17 
кастрычніка ў адной з аўды- 
торый на ФлФ, дзе сабрала- 
ся шмат студэнтаў і выклад- 
чыкаў, што нават месца ўсім 
не хашла.

Творчасць Леаніда Дрань- 
ко- Майсюка вылучаецца най- 
перш тым, што ў ей прысут- 
нічаюць непаўторныя флары- 
стычныя вобраэы. Асаблівую 
ўвагу паэт надае гукавому 
ладу сваіх вершаў. Мілагуч- 
касць, вобраэная асацыятыў- 
насць, метафар ычнасць -  
вось тыя рысы, якія пера- 
дусім выяўляюцца ў паэзіі 
Л. Дранько-Майсюка. Але, 
напэўна, вершы паэта не гу- 
чалі б так прыгожа, калі б ён 
сам іх не чытаў. А чытаў лірык 
падчас сустрэчы дастаткова 
шмат. Напрыклад, прагучаў 
яго вядомы верш -У Вашым 
голасе квітнеюць астры...»: 

У Вашым голасе квітнеюць 
астры,

Якіх не бачыў я раней. 
Мне эразумела ўсё і ўсё не 

ясна.,.

У Вашым голасе квітнеюць 
астры,

I кожнай кветцы Бог ска- 
заў: квітней...

Пачуўшы верш з вуснау 
паэта, ужо не здзіўляешся, 
чаму даследчыца Ганна К1с- 
шцына назвала Л. Дранько- 
Майсюка «Арфеем, распятым 
на струнах ліры». Творца цап
кам адданы высокаму мае- 
тацтву...

Таленавіты госць прыехау 
не адзін, а са сваім сябрам -  
паэтам і бардам Эдуардам 
Акуліным, які выконваў улас- 
ныя песні. Уся аўдыторыя 
падпявала яму. Адчувалася, 
што маладое пакаленне не- 
раўнадушна ставіцца да пе- 
сень барда:

Смелая, смелая, смелая,
Смелая, як ніхто,
Бо апранула белае,
Белае паліто...
Падчас сустрэчы хлопцы і 

дзяўчаты ахвотна задавалі 
гасцям пытанні. Прычым 
апошнія датычыліся не толькі

творчасці, але і асабістага 
жыцця. Напрыклад, у Л. Дра- 
нько-Майсюка адна са сту- 
дэнтак пацікавілася. Як ад- 
розніць сапраўднае каханне 
ад звычайнай улюбпенасці7» 
Паэт адказаў э уласцівым яму 
гумарам: -Трэба хлолца на- 
карміць. I калі той ухваліць 
кулінарны талент дэяўчы- 
ны, эначыць, тэта кахан
не* А Э. Акуліну эадалі пра - 
вакацыйнае пытанне: з кім 
лепш праводзіць вечар -  з 
жонкай ці э Леанідам? На 
што бард імгненна адказаў: 
»3 жонкай Леаніда Дранько- 
Майсюка». Уся аўдыторыя 
зарагатала.

Пасля імпрэзы госці ах
вотна фатаграфаваліся са 
студэнтамі і выкладчыкамі, 
якія, у сваю чаргу, шчыра 
дзякавалі паэтам за такую 
неверагодна цеплую, шчы- 
рую і атмасферную сустрэ- 
чу.

Ліэавета ЯСЮКЕВІЧ, 
студэнтка 4 курса ФлФ.



ВЫСТАВА ГАВЕЛЕНАЎ 3  ЛАТВІІПрафесійнай школе гэк- 
стыльнага мастацтва 

Латвіі 56 гадоў. I менавіта 
столькі асвойваецца і ткацт- 
ва габелекаў еа ўсёй шмат- 
граннасці магчымасцей гэ- 
тай тэхнікі. У выставачнай 
зале мастацка-графічнага 
факультэта нашага ўніверсі- 
тэта можна пазнаёміцца э 
калекцыяй габе ленаў студэн- 
таў Латвійскай акадэміі мас-

тацтваў, з якой плённа су- 
працоўнічае факультэт.

Як адэначыла куратар выс
тави -  эагэдчык кафедры 
тэкстыльнага мастацтва ака- 
дэміі, прафесар -!ева Крумі- 
ня. усе прадстаўленыя на

выставе творы -  тэта працы, 
створаныя першакурснікамі 
розных гадоў. Амаль для ўсіх 
іх тэта першы габелен у 
жыцці, таму што рэдка хто 
прыходэіць з наяўнымі навы
кам! ткацтва. Праўда, спа-

чатку ткуцца невялікія ўзоры 
тэхнік, а далей ідэе самас- 
юйная праца над перекла
дам- свайго эскіза ў тэк- 
стыльную матэрыю. Най- 
больш цікавымі з'яўляюцца 
працы тых аутарау якія ў ва-

локнах матэрыялу паспраба- 
валі раславесці сваю іісто- 
рыю, дасягнуўшы непаўтор- 
най вобразнасці ў ткацтве.

Падчас адкрыцця выставы 
наведвальнікаў сардэчна 
вігалі прарэктар універсітэта

В.В. Багатырова, консул Лат- 
війскай Рэспублікі ў Віцебс- 
ку Упс Скуя, куратар выставы 
з нашага боку -  дацэнт ка
федры выяўленчага мастацт
ва М.Л. Цыбульскі загадчык 
кафедры выяўленчага мастац
тва А.А. Сакалова, загадчык 
кафедры дэкаратыўна-прык- 
ладнога мастацтва і тэхнічнай 
графікі І.А. Сысоева.

Фёдар ШКІРАНДА.



КОНКУРС, В КОТОРОМ 
НЕТ ПРОИГРАВШИХ

{Окончание.
Начало на 1-й стр.)

Злую шутку с участниками 
сыграли штрафные баллы, 
которые начислялись каждо
му, кто превышал времен
ной лимит своего выступле
ния.

Наверняка немалую роль в 
определении победителя 
сыграл и интеллектуальный 
конкурс Ведь если к твор
ческому состязанию все под
готовились дома, ю  здесь 
ребятам пришлось основа
тельно подумать и четко вы
разить свое отношение к выс
казываниям белорусских пи
сателей.

Несомненно, членам жюри 
во время конкурса было не
просто. В этом признался

председатель жюри пер
вый секретарь областного 
комитета БРСМ Виктор Глу- 
шин во время поздравления 
победителей: «Лично я для 
себя так и не смог опреде
лить, кто лучший из трех ре
бят. которые мне сегодня по
нравились»,

С Виктором Валерьевичем 
я полностью согласна. Ду
маю, это мнение разделяли 
и присутствовавшие в зале 
болельщики. Разумеется, 
стать победителем мог каж
дый, но выставленные чле
нами жюри оценки расста
вили все на свои места.

Так, в номинации «Мисс 
Обаяние- диплом получила 
Вероника Босакова, в номи
нации «Мисс Творчество» -

Валерия Романова. Третье 
место занял Марк Сергеев, а 
вот на втором оказались сра
зу два студента -  Кирилл 
Макаров и Александра Жав- 
рид. Победителем областно
го этапа стал студент второ
го курса ВГТУ Руслан Нови
ков. Он же набрал больше 
всего голосов в онлайн-го
лосовании на Витебском го
родском портале.

Все финалисты получили 
призы от спонсоров конкур
са, а Руслану досталась еще 
и путевка в Стокгольм от ту
ристической фирмы «Илва».

«Я один из самых молодых 
участников и, если честно, 
не ожидал, что смогу побе
дить сегодня, -  признался 
Руслан Новиков. -  Теперь

моя главная задача -  дос
тойно представить Витебщи- 
ну на республиканском эта
пе. Надеюсь, вся область 
объединится и поддержит 
меня».

К слову, республиканс
кий этап конкурса «Сту
дент года - 2017* пройдет 
в Минске в начале декабря. 
И вполне возможно, что кро
ме Руслана Новикова в сто
лице смогут выступить и 
другие представители на
шего региона. Кто знает, 
возможно, это будет наш 
Кирилл Макаров...

А пока поздравляем всех 
финалистов областного эта
па и, конечно же, победите
ля -  Руслана Новикова.

Алеся ДУБРОВСКАЯ.
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г^аарычивй л е к с ік о н р  u Ф 11 -
цнв или ьрларуа

У Нацыянальнай акадэміі навук 
26 кастрычніка быў прадстаўлены 
37-томны -Гістарычны слоўнік бе- 
ларускай мовы- У прээектацыі пры- 
нялі удэел некалькі дэясяткаў наву- 
коуцау з усёй краіны, у тым ліку кан
дидат фшалагічных навук, дацэнт ка
федры беларускага мовазнауства 
ВДУ імя П М. Машэрава Алена Сяр- 
гееўна Дзядова.

Выданне, над распрацоукай ідэі і 
стварэннем якога на працягу 90 год 
працавала некалькі пакаленняў наву- 
коўцаў, па праве можна лічыць пра- 
ектам стагг.іддэя. На сённяшні дзень 
яно не мае анапагаў ні ў нашай краі- 
не. ні за яе межамі. У 37 тамах эмеш- 
чана 75 тысяч слоў, якія зафіксаваны 
ў помніках XIV -  XVIII стагоддзяў і якія 
адлюстроўваюць гісторыю беларусаў 
на працягу 500 год. Баэай слоўніка 
сталі статуты, летапісы, дзелавая, на- 
вуковая мемуарная літаратура, рэ- 
лігійныя ПОМНІКІ

Над стварэннем картатэкі, што

налічвала 1 мільён 60 ты
сяч картах, каманда наву- 
коўцаў пад кіраўніцтвам 
загадчыка аддзела гісторыі 
беларускай мовы Інстьггута 
мовазнауства АН БССР Ар- 
кадэя Жураўскага працава
ла ў 1960-х гадах. Першы 
слоўнік, суаўтарам і рэдак- 
тарам якога стау Аляксандр 
Булыка, быў надрукаваны ў 
1982 годзе. 3 гэтага часу 

пад рэдакцыяй мовазкаўца слоўнікі вы
давала штогод.

«Першапачаткова планавалася 
выдаць40 кніг але пазней было при
нята рашэнне скараціць Іх колькасць 
да 37 Няпроста далося нам складан- 
не картатэкі, над якой мы працавалі 
бол ьш за 20 год, паколькі матэрыя л ы 
даследаванняў энаходзіліся ў Маск- 
ве. Рыэе, Львове, Вільнюсе, Кіеве, 
Кракаве, Варшаве Літаральна кож- 
нае слова, змешчанае ў 37 тамах. 
перад публікацыяй я аналіэаваў і аб- 
думваў. таму гэтая праца для мяне і 
маіх калег фундаментальная», -  рас- 
павёў мовазнаўца, трымаючы ў руках 
апошні том «Пстарычнага слоўніка 
беларускай' мовы- Дарэчы, нягле- 
дзячы на сталы ўзрост, Аляксандр 
Булыка, які ў свой час быў выкладчы- 
кам А.С. Дзядовай працягвае наву- 
ковую дзейнасць. Зараз ён працуе 
над стварэннем гістарычна-этыма- 
лагічнага слоўніка іншамоўных слоў 
старабеларускай мовы

Практичная значнасць «Пста
рычнага слоўніка беларускай 
мовы-, як зазначыў дырэктар 
Інстытута мовазнаўства імя Яку
ба Коласа Ігар Капылоу надзвы- 
чай вялікая. Выданне карыстаец- 
ца папулярнасцю сярод гісторы* 
каў, культуролагаў, архівістаў, мае 
вялікую навуковую каштоўнасць 
для даследчыкаў-мовазнаўцаў, 
паколькі адкрывае новыя магчы- 
масці для вывучэння лексікалогІІ, 
старажытнай фанетыкі, словаўт- 
варэння. «Мае слоўнік і вялікае 
агульнадзяржаўнае эначэнне. 
Принята лічыць, што нация сцвер- 
дэілася тады. калі ў яе есць пе- 
раклад на нацыянальную мову 
Бібліі. А я яшчэ дадам: калі ёсць 

гістарычны слоўнік. Беларуси ў гэ- 
тым плане апярэдзілі многія народы, 
у тым ліку краіны-суседкі, бо слоўнік 
рускай мовы XI -  XVII стагоддзяў, а 
таксама “Пстарычны слоўнік укра- 
інскай мовы" яшчэ не заверша- 
ны«, -  адзначыў Ігар Капылоў.

Існуе думка, што сучасная бела- 
руская літаратурная мова цалкам 
заснавана на народных гаворках -  
дыялектах Слоўнік жа даказвае, што 
лераемнасць паміж старабеларусхай 
і сучаснай мовамі Існуе, прычым не 
толькі ў вуснай форме, але і ў пісьмо- 
вай.

Напрыклад, словы “мыта" і 
“мытнік" зявіпіся адносна нядаўна, 
але яны широка ўжываліся ў стара
беларускай мове ў XIV -  XVII стагод- 
дзях. Ііімат слоў, якія змешчаны ў 
“Гістарычным слоўніку” , у хуткім часе 
могуць пранікнуць у мову і стаць літа- 
ратурнай нормай», -  падкрэсліў Ігар 
Капылоў

На сённяшні дзень поўнае выдан
не «Пстарычнага слоўніка беларус
кай мовы« набыць амаль немагчыма, 
паколькі першы том выйшаў 40 год 
таму. Але ў бліжэйшых планах інсты- 
тута правесці алічбоўку тамоў, якіх 
пакуль няма ў электронным варыян- 
це, каб імі маглі карыстацца ўсе ах- 
вотныя. А пакуль слоўнік можна па- 
бачыць у навуковай бібліятэцы ВДУ 
імя П М. Машэрава.

Юлія ГАЎРЫЛЕНКА.
Фота аўтара.
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«рото автора.О АКТУАЛЬНО

ЗАЩИТА ПРАВ 
БЕЗ СУДА

Всем известно: если наши пра
ва были нарушены, следует обра
титься в суд. Однако существуют и 
другие способы защиты своих 
прав, позволяющие не доводить 
дело до суда. Речь идет в первую 
очередь о третейских судах и ме
диации.

Специалисты нашего универси
тета с осени этого года активно 
осуществляют инициативу -Защи
та прав без суда» в Толочинском 
районе. Она выполняется в рамках 
проекта -Содействие развитию на 
местном уровне в Республике Бе
ларусь», который финансируется 
Европейским Союзом и реализу
ется Программой развития ООН 
при всесторонней поддержке ад
министрации района.

За время существования иници
ативы был проведен целый ряд 
образовательных мероприятий, в 
ходе которых команда специалис
тов в составе адвоката, медиато
ра, психолога, третейского судьи 
и юриста информировала руково
дителей предприятий и жителей 
Топочинского района о возможно
стях разрешать гражданские кон
фликты во внесудебных инстанци
ях и о преимуществах медиации и 
третейского суда.

По сравнению с судебным рас
смотрением споров у медиации 
существует целый ряд преиму
ществ: возможность сохранить че
ловеческие и деловые отношения, 
снять психологическую и эмоцио
нальную нагрузку, принять спра
ведливое решение, основанное на 
интересах участников. При этом 
стороны могут контролировать 
процесс переговоров, экономя 
время и деньги. Часто в ходе ме
диации принимаются нестандарт
ные и гибкие решения, а также 
всегда соблюдается конфиденци
альность.

О преимуществах третейского 
судопроизводства на примере пер
вого в Витебске третейского суда 
ВГУ имени П.М. Машерова рас
сказал его председатель Игорь

------------------ -------------------------------. 3

Иванович Шматков, заведующий 
кафедрой гражданского права и 
гражданского процесса.

Постоянно действующим третей
ский суд при нашем университете 
был зарегистрирован 28 мая 
2012 года главным управлени
ем юстиции Витебского облиспол
кома* Третейский суд создан для 
защиты интересов граждан и 
субъектов хозяйствования Среди 
его преимуществ можно выделить 
следующие: оперативность и эко
номичность рассмотрения дела» 
конфиденциальность, более низ
кая стоимость обращения в суд, 
возможность сторонам самим оп
ределить сроки, место и время 
разрешения спора, сохранение 
партнерских отношений между 
спорящими сторонами* 

Третейским судом принимают
ся к рассмотрению споры при на
личии третейского соглашения, ко
торое заключается в письменной 
форме* Это может быть как от
дельный документ, подписанный 
сторонами третейского соглаше
ния, так и обмен сообщениями с 
использованием почтовой или 
иных видов связи.

Решение третейского суда явля
ется обязательным для сторон* Ис
полняют его государственные орга
ны принудительного исполнения 
по правилам исполнительного про
изводства, установленным граж
данским процессуальным или хо
зяйственным процессуальным за
конодательством Республики Бе
ларусь.

Ректор нашего университета 
А.В. Егоров высоко оценил ре
зультаты инициативы «Защита 
прав без суда». При этом Алексей 
Владимирович подчеркнул, что 
наш вуз должен и дальше повы
шать правовую грамотность насе
ления, в том числе и путем инфор
мирования о появившихся альтер
нативных возможностях.

Екатерина СЕРДЕЧНАЯ, 
студентка 3 курса 

ОлФ.
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В нашем университете в 
начале ноября прошел 

открытый диалог «Дыхание 
истории: сто лет спустя», 
приуроченный к 100-летию 
Октябрьской социалистичес
кой революции.

На открытый диалог, орга
низованный Первомайским 
районным комитетом 0 0  
«БРСМ» совместно с адми
нистрацией Первомайского 
района города Витебска и 
первичной организацией 0 0  
«БРСМ» ВГУ имени П.М. Ма- 
шерова, пришли эксперты, 
студенты, представители ве
теранских и общественных 
организаций. Собравшихся 
поприветствовал исполняю
щий обязанности первого 
секретаря Первомайского 
районного комитета ОО 
«БРСМ» Святослав Михай
лов, который взял на себя 
функцию модератора откры
того диалога.

В рамках мероприятия об
суждались роль Октябрьской 
революции в жизни обще
ства, взаимосвязь Первой 
мировой войны и Октябрьс
кой и Февральской револю
ций, жизнь жителей Витебс
ка и их отношение к Первой 
мировой войне и революци
онным событиям 1917 годэ и 
многое другое.

Например, декан факуль
тета экономики и права Меж
дународного университета 
•МИТСО» Виктор Владими
рович Окуневич отметил, что 
Октябрьская революция -  это

К 100-ЛЕТИЮ РЕВОЛЮЦИИ

наша история. Конечно, к ней 
можно относиться по-разно
му. но вычеркнуть из про
шлого невозможно.

Виктор Владимирович рас
сказал, что к 1917 году наш

город был очень перенасе
лен. Помимо гражданского 
населения в Витебске про
живали военные и беженцы. 
На всех не хватало жилья, 
работы, продуктов, врачей,

которые могли бы оказать 
квалифицированную меди
цинскую помощь. Поэтому 
неудивительно, что жители 
Витебска встречали револю
ционные события с радос

тью и надеждой на то, что 
теперь их жизнь изменится.

Интересную информацию 
об Октябрьской и Февральс
кой революциях можно отыс
кать в Витебской областной 
библиотеке имени В.И. Ле
нина. Об этом рассказала 
заведующий отделом крае
ведческой литературы и биб
лиографии Лариса Иванов
на Рогачёва.

Ровесником революции в 
нашем городе принято счи
тать областную газету, пер
вый номер которой вышел 
11 ноября 1917 года. Заве
дующий отделом писем и 
права областной газеты «Ви
тебские вести» Наталья Кам- 
лёва отметила, что 100 лет 
назад издание называлось 
«Известия Витебского рево
люционного Совета солдат
ских и рабочих депутатов», 
затем долгое время регио
нальная газета носила назва
ние «Віцебскі рабочы», пра
вопреемником которой се
годня являются «Витебские 
вести».

С праздником всех при
сутствовавших поздравил 
первый секретарь областно
го комитета Коммунистичес
кой партии Беларуси Алек
сандр Леонидович Дединкин.

Чтобы проникнуться духом 
эпохи и понять, какое значе
ние в жизни наших предков 
имела революция, участни
кам круглого стола были по
казаны архивные кадры де
монстрации, которая прошла

в Витебске в 1918 году в 
честь первой годовщины Ок
тября. А после этого свои 
знания об Октябрьской ре
волюции и о жизни в СССР 
смогли продемонстрировать 
студенты, для которых веду
щий подготовил несколько 
каверзных вопросов.

P.S. Круглый стол «Ок
тябрь 1917 года в судьбах 
людей, народов, государств» 
прошел на историческом 
факультете нашего универ
ситета. Перед собравшими
ся студентами выступили не 
только преподаватели фа
культета, но и приглашен
ные эксперты: ведущий ар
хивист Г осударственного ар
хива Витебской области 
Светлана Николаевна Мясо- 
едова, декан факультета эко
номики и права Витебского 
филиала Международного 
университета «МИТСО» Вик
тор Владимирович Акуневич, 
заведующий витебским Ху
дожественным музеем Оль
га Ивановна Акуневич. глав
ный специалист главного уп
равления идеологической ра
боты. культуры и по делам 
молодежи Витебского обла
стного исполнительного ко
митета Денис Валерьевич 
Юрчак. Присутствовавшие 
студенты смогли задать ин
тересующие их вопросы и 
даже вступить в дискуссию.

НАШ КОРР.
На снимках: во время от

крытого диалога.
Фото А. ЛАЗЕБНОЙ.
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Напэўна, няма ў нашым 
горадзе такога чалаве- 

ка, які 6 не ведаў Аркадзя 
Упадэіміравіча Русецкага. 
Сталыя люд ўэгадваюць той 
час, каш ен працаваў на ад- 
казных камсамольскіх і пар
тийных пасадах, у Віцебскім 
гарвыканкаме. Маладое па- 
каленне ведае Аркадзя Ула- 
дзіміравіча як экс-рэктара 
ВДУ імя П.М. Машэрава, док- 
тара гістарычных навук, пра- 
фесара, аутара шарага кніг, 
прысвечаных мастацкай куль
туры Беларусі

Першага лютапада наш 
энакаміты зямляк адзначыў 
свой 75-гадовы дзень нара- 
джэння. Збіраючыся на ўра- 
чыстую імпрэзу, якую арга- 
нізаваш прафкам працоўных 
(старшыня Дзмітрый Але- 
гавіч Стрык) і рэктарат уні- 
версітэта на чале э рзктарам 
Аляксеем Уладзіміравічам 
Ягоравым, я уэгадвала свае 
знаёмстеа з гэтым няўрым- 
слівым чалавекам. Адбылося 
яно ў 1996 годзе на I Усвбе- 
ларускім народным сходзе, 
на якім Аркадэь Уладзіміравіч 
быу адным з дэлегатаў ад 
Віцебшчыны...

Ідучы ў залу нарэд, дзе 
мелася адбыцца ўрачыс- 
тасць, я ўспамінапа, як мы 
разам з А.У. Русецкім узнаў- 
лялі нашу газету. Рэктар як 
галоўны рэдактар выдання 
ніколі не рабіў зауваг Ар- 
кадзь Уладзіміравіч давяраў 
не толью мне, але І тым Л о 
дзям якія з ім працавал ва 
ўніверсітэце. Беэумоўна, тэта 
акрыляла: хацелася выкон- 
ваць сваю работу на самым 
высокім узроўні і на старой- 
ках газеты «Мы І час» у поу- 
ным аб’ёме адлюстроуваць 
палітыку ВНУ 

Амаль дванаццаць гадоу 
Аркадэь Уладзіміравіч узна- 
чальвау нашу альма-матар 
Віншуючы юбіляра, А,У Яго- 
раў адэначыў. што, дзякую- 
чы высокаму прафесіяналіз- 
му, дзяржаўнаму мысленню, 
умению прымаць уэважаныя 
рашэнні, патрабавальнасці 
да сябе, уважлівым адносі- 
нам да людзей, А.У Русецю 
займеу вялікі аутарытэт ся- 
род супрацоўнікаў ВДУ імя

ШЧЫРЫЯ СЛОВЫ 
ПРА НЯЎРЫМСЛІВАГА ЧАЛАВЕКА

П.М Машэрава. Аркадэь 
Уладзіміравіч -  тэта той ча- 
лавек, да якога заўсёды мож- 
на эвярнуцца па слушную па
раду ці дапамогу,

•Вы, як вопытны і аўтары- 
тэтны юраунік, бы т гаран
там паспяховага развіцця 
ўніверсітэта. Пад Вашым 
кіраўніцтвам наша ВНУ не 
толькі пераадолела ўсе цяж- 
касці, але j атрымала якасна 
новы Імпульс развіцця. стаў- 
шы адным з найлепшых кла- 
січных універсітэтаў Рэс- 
публікі Беларусь», -  зазна- 
чыў Аляксей Уладзімірааіч. 
Юбіляр, паказваючы рукой на 
дэканаў, прамовіў: -Што я?!

Я толькі кіраваў, тэта яны 
ўсё рабілі-.

Напрыканцы свайго выс
тупления А.У. Ягораў пажа- 
даў А.У. Русецкаму невычэр- 
пнай энергіі, доўгай жыццё- 
вай дароп напоўненай яркімі 
падзеямі новымі дасягнен- 
нямі ды поспехамі, а таксама 
радасці ад стасункаў з тымі, 
хто прафесара любіць і пава- 
жае.

Сапраўды, Аркадзя Ула- 
дэіміравіча любяць І пава- 
жаюцьваўніверсітэце, Іёсць 
за што... Гартаючы пажоўк- 
лыя старонкі газет, заярта- 
еш увагу на невялічкія на- 
таткі, што адлюстроўваюць

яркія падэеі мінулых гадоў, і 
ловіш сябе на думцы: колькі 
ў А.У. Русецкага было ціка- 
вых ідэй і прапаноў, якія поў- 
насцю ажыццявіліся, колькі 
ім пакладзена традыцый, на 
якіх і сёння выхоўваюць сту- 
дэнтаў. Рэктар вельмі клапа- 
ціўся пра моладзь і пра буду- 
чыню ўніверсітэта. За гады 
яго кіраўніцтва было ўведзе- 
на шмат новых спецыяльнас- 
цей, заснаваны юрыдычны 
факулыэт. Усё тэта рабілася 
для таго, каб наша ВНУ стала 
класічным універсітэтам.

У юбілейны дзень нара- 
джэння Аркадзя Уладзіміра- 
віча віншавалі старшыня

Віцебскага абласнога камі- 
тэта Беларускага прафесій- 
нага саюза работнікаў аду- 
кацыі і навукі Аляксандр Сяр- 
геевіч Суханаў, дэкан гіста- 
рычнага факультэта Веніамін 
Аркадзьевіч Космач, дэкан 
факультэта сацыяльнай пе- 
дагогікі і псіхалогіі Сяргей 
Анатольевіч Матораў, дэкан 
юрыдычнага факультэта 
Аляксандр Аляксандравіч 
Бачкоў. Ад імя дэканаў на
шей ВНУ букет руж юбіляру 
ўручыла дэкан педагагічнага 
факультэта Іна Анатольеўна 
Шарапава, якая таксама пе- 
радала прывітанне і шчырыя 
віншаванні ад творчых калек-

тываў факультэта. Віталь 
Якаўлевіч Куэьменка, кіраўнік 
б іялагічнага факультэта. 
праспяваў куплет і прыпеў з 
гімна ўніверсітэта, словы яко
га напісаў А.У. Русецкі.

На роднай мове павіншава- 
ла Аркадзя Уладзіміравіча пра- 
рэктар па выхаваўчай рабоце 
Ірына Васільеўна Бондал, якая 
лрыгадала самыя яркія мо- 
манты сумеснай працы, дзя- 
кавала юбіляру за падтрымку 
і парады. Шчырыя, цёплыя 
словы прарэктара, думаю, за- 
папі ў душу не толькі віноўніку 
ўрачыстасці, але і ўсім пры- 
сутным. Выступление Ірыны 
Васільеўны дапоўніў лрарэк- 
тар па вучэбнай рабоце Вес- 
лаў Іосіфавіч Туркоўскі, які ад- 
значыў, што дзякуючы Аркад 
зю Уладзіміравічу ва ўніверсі- 
тэце былі праведзены рамон- 
тныя работы. Прарэктар эа- 
сяродзіў таксама ўвагу на 
кніжнай спадчыне прафесара.

Слухаючы кожнага высту- 
поўца, я раптам злавіла сябе 
на думцы, што віншуюць не 
былога кіраўніка нашай аль
ма-матар, філосафа, вучона- 
га, пісьменніка, а выказеа- 
юць словы падзякі самаму 
блізкаму і дарагому чалаве- 
ку, э якім было прыемна пра- 
цаваць і адпачываць, удзель- 
нічаць у розных мерапрыем- 
ствах, чалавеку, які абагачае 
духоўна і інтэлектуальна не 
толькі Віцебшчыну, але і ўсю 
нашу краіну.

Даўгалецця Вам, шаноўны 
Аркадзь Уладзіміравіч, твор- 
чага натхнення, здароўя!

Настасся ЛАЗЕБНАЯ.
P.S. На пачатку вечара 

своеасаблівы падарунак зра- 
біў былы супрацоўнік універ- 
сітэта Ф.А. Г рынеўскі, які ства- 
рыў і паказаў біяграфічную 
кінастужку пра юбіляра.

На здымках: (уверсе зле- 
ва неправа) рэктар А.У. Яго- 
раў уручае віншавальны ад- 
рас і ганаровую грамату 
ўніверсітэта А.У. Русецкаму; 
А.С. Суханаў, старшыня 
Віцебскага абласнога камі- 
тэта Беларускага прафесій- 
нага саюэа работнікаў адука- 
цыі і навукі, віншуе юбіляра; 
(уніэе) здымак ка памяць.

Фота аўтара.
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2Й В §Т§Р0! НЕТ ПРІГРЙВШІ

И ООГЫСТНОМ Г/0Л
|И*г.пубгтинаме«е)Го конкурса 

«Студент года*

40W ‘
Е Ш На снимке: победитель областного этапа pec 

публикпнпкого конкурса "Студент года -  2017 
Руслан Новиков,

Ох, что происходило в актовом 
зале нашего университета в пятни
цу 10 ноября! Пожалуй, давненько 
стены главного корпуса не видели 
такого накала страстей, когда груп
пы поддержки из шести вузов Ви- 
тебщины пришли болеть за своих 
представителей на областном эта
пе республиканского конкурса 
-Студент года -  2017». Да не про
сто болеть, а аплодировать, раз
махивать флагами своих универ
ситетов и громко кричать имя сво
его участника.

«Марк, ты -  лучший», «Саша, да
вай!», «Кирилл, мы за тебя!» -  не

сомненно, каждый болел за своего 
конкурсанта. Переживали за ребят 
не только студенты, но и препода
ватели и руководство вузов, кото
рые также присутствовали в зале.

«Сегодня на сцене не будет проиг
равших, -  отметила проректор 
наш его университета, доктор 
экономических наук, профессор 
В.В. Богатырёва. -  Бы все уже 
победители».

За возможность представить Ви
тебскую область на республиканс
ком конкурсе «Студент года -  2017« 
боролись: Александра Жаерид (Ви
тебский государственный ордена

Дружбы народов медицинский уни
верситет), Руслан Новиков (Витеб
ский государственный технологи
ческий университет), Марк Сергеев 
(Полоцкийгосударственный универ
ситет), Валерия Романова (Витебс
кая ордена «Знак Почета» государ
ственная академия ветеринарной 
медицины), Вероника Босакова (Ви
тебский филиал УО ФПБ «Между
народный университет “МИТСО"») 
и Кирилл Макаров -  студент второ
го курса педагогического факуль
тета нашего университета.

•Беларусь -  крыніца натхнення» -  
именно так звучала тема областно

го этапа, во время которого участ
ники должны были заранее подго
товить портфолио и видеоролик о 
себе (заочный этап), а затем на 
сцене достойно представить себя 
Юноши и девушки также демонст
рировали свои таланты и эрудицию 
в творческом и интеллектуальном 
конкурсах.

Мое субъективное мнение тако
во: три лидера состязания опреде
лились сразу, поэтому главная инт
рига заключалась в том, как жюри 
распределит баллы и у кого их ока
жется больше.

(Окончание на 3-й стр.)
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в 11.00
ДЕНЬ ОТКРЫТЫХ ДВЕРЕЙ

и консультации 
у /  по предметам ЦТ 
Vли вступительных испытаний, 
f -проводимых в университете.

ЦЕНТР СЛАВЯНСКИХ 
ЯЗЫКОВ И КУЛЬТУР 

ПРИГЛАШАЕТ
Как провести свободное время с пользой? Уверена, многие студенты 

задаются этим вопросом. Центр славянских языков и культур, который 
действует на ФлФ, предлагает отличное решение данной проблемы. Раз 
в две недели проходят просмотры фильмов на польском языке. Пригла
шаем всех желающих изучать польский язык или углубить уже имеющи
еся знания.

Центр славянских языков и культур - отличная возможность послушать 
живую польскую речь, обсудить фильм с интересными людьми и отдох
нуть от привычного заучивания, без которого не обходится изучение 
иностранного языка. Фильмы выбираются путем голосования, как и день 
проведения мероприятия. Следите за новостями в нашей группе ‘ Центр 
славянских языков и культур- Вконтакте.

Карина ЗАВАЦКАЯ, 
студентка 4 курса ФлФ.

МЫ i ЧАС > -  
ГАЗЕТА 

ДЛЯ ВАС!
* Нагадваем, 

што працягваецца падпіска 
на першае паўгоддзе 
2018 года на газету

«Мы і час».
Выданне можна выпісаць 

у любым аддзяленні 
сувязі Рэспублікі Беларусь. 

Падпісны індэкс -  64098. 
Заставайцеся з намі!


